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توسعه مراکز درمانی در مناطق کم برخوردار

امیر نورمحمدی مدیرعامل و عضو هیئت مدیره شرکت شهر سالم: مراکز بهداشتی و درمانی در مناطق 2، 18 
و بهشت زهرا در حال ساخت است. در راستای خدمت رسانی مطلوب به شهروندان، برنامه های توسعه ای 

بخش بهداشت را با همکاری دانشگاه های علوم پزشکی در مناطق کم برخوردار پیگیری می کنیم. 

پیگیری تماس های مربوط به آب گرفتگی
رضا ناصری، رئیس مرکز سامانه مدیریت شهری و نظارت همگانی شهرداری تهران: هر ساله با ورود سامانه های 
بارشی به تهران، حجم قابل توجهی از تماس های  شهروندان به موضوعات آب گرفتگی، برف روبی و ... اختصاص 

دارد که این سامانه موارد را به واحدهای اجرایی و مراکز مربوطه ارجاع و تا حصول نتیجه پیگیری می  کند.

نمایشگاه سئول باید از شهر خارج شود
محمد رضا باهنر، عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام: شــهرداری تهران زیرساخت بســیار مناسبی برای 
برگزاری رویدادهای نمایشگاهی ایجاد کرده و معتقدم نمایشگاه سئول باید از شهر خارج شود؛ زیرا ترافیک و 

آثاری ایجاد می کند که بهتر است به محلی مانند یک شهر هوشمند تبدیل شود.

جمع آوری معتادان متجاهر
علیرضا فخاری، استاندار تهران: تا کنون 13 هزار و 500 معتاد متجاهر جمع آوری شده اند و مهم ترین رکن در 
مورد معتادان متجاهر چگونگی بازگرداندن آنها به جامعه است. باید بازپروری، نقش آنها در خانواده، جامعه 

و بازار کار و به ویژه مباحث روانشناختی مورد توجه قرار گیرد.

زیرگذر امام علیع به خیابان امین حضور بازگشایی شود
چند سال اســت زیرگذر امام علی)ع( به امین حضور بسته 
است درحالی که مسیر برگشــت یعنی امین حضور به امام 
علی)ع( باز است. گفته می شود اگر این مسیر باز شود ترافیک 
امین حضور برهم می خورد و این خیابان ظرفیت پذیرش بار 
ترافیکی از امام علی)ع( را نخواهد داشت که البته نمی دانم تا 
چه حد درست است. به هر حال منطقی نیست برای ساخت 
مســیری که کارشناسی شده هزینه شــود و سال ها بدون 
اســتفاده بماند در حالی  که مورد نیاز عده ای از شهروندان 

است.
دهقان از تهران 

برای اجرای پروژه های استانی گیلان از بومیان استفاده شود
با وجود همه مسائل اقتصادی که وجود دارد در گوشه و کنار 
استان گیلان به خصوص شهر رشــت کم و بیش پروژه های 
عمرانی در دســت اجراست که بســیار جای تحسین دارد 
ولی سؤال این است که در این پروژه ها چرا از کارگران بومی 
استفاده نمی کنند و پیمانکار و کارگر و مهندس و حتی مصالح 
را از دیگر استان ها می آورند در حالی  که گیلان آمار بیکاری 

بالایی دارد و اغلب مصالح نیز در آن تولید می شود.
جواندل از رشت

چرا معلم ها تکالیف را در شبکه شاد اعلام می کنند؟
مدتی است وضعیت حاد کرونایی پایان یافته و دانش آموزان 
به سر کلاس های درس حضوری می روند با این حال معلمان 
تکالیف دانش آموزان را در شــبکه شــاد می فرستند. شاید 
خانواده ای گوشی هوشمند ندارد، شاید گوشی دارد اینترنت 
ندارد، شــاید اینها هم  باشد اما گوشــی خراب شده است. 
این وضعیت کی قرار اســت سفید شــود. جدای اینها این 
 موضوع باعث می شــود مدام گوشــی دســت فرزندانمان

باشد.
بهمنی از تهران 

نصب دوربین ثبت تخلف
در شــهرک حکیمیه تهرانپــاس تهران، کیوســک پلیس 
راهنمایی ورانندگی وجود ندارد و برای حوادث تصادف، پلیس 
راهنمایی به ندرت در این شــهرک حضور دارند. مردم این 
منطقه چندان به قوانین راهنمایی ورانندگی توجه نمی کنند 
و عمدتا حتی از چراغ قرمز هم عبــور می کنند. لااقل برای 
2چراغ راهنمایی که در این محله وجود دارد، دوربین ثبت 

تخلف گذاشته شود، بلکه قوانین کمی بیشتر مراعات شود.
تقوی از تهران 

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانبا مردم گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شهری،کف مناطق رخ می دهد 
و همشهری در پی مطالبه گری از شهرداری های مناطق است 
تا مشــخص شــود هر منطقــه در هــر روز چــه اقدامــی انجام 

داده است.

منطقه 

اولیــن کتابخانه تخصصی کــودک و نوجــوان منطقه با ۴هــزار جلد 1
کتاب به بهره برداری رسید.

منطقه 

10پــروژه عمرانــی و احداثــی بــا اعتبــار بالغ بــر 3هــزار میلیــارد ریال 9
آمــاده افتتــاح و بهره برداری شــده اســت. ایــن پروژه هــا در محلات 
اســتادمعین، دکتر هوشــیار، شهیددســتغیب، امامــزاده عبدالله، 

مهرآباد جنوبی، شمشیری، سرآسیاب مهرآباد و فتح قرار دارند.

منطقه 

رویــداد دوچرخه ســواری ایمــن و پیــاده روی بــا حضــور کانــون 5
جهاندیدگان ســرای محله پونک جنوبی در مجموعه پارک آموزش 

ترافیک برگزار شد.

منطقه 

ســاخت کبوترخانه در بوســتان زندگی کلیــد خورد تا ایــن حیوانات 12
فضایی برای جمع آوری غذا و تجمع در فصل زمستان داشته باشند.

منطقه 

پل و تقاطع غیرهمسطح مختاری در فاز اول بزرگراه شهید بروجردی 18
به زودی تکمیل می شود. با اتمام این بخش، محور تندروی بزرگراه 
شهید بروجردی احداث و کندروی جنوبی به بخش شمالی متصل 

خواهد شد.

منطقه 

اولین مرکز تخصصی ورزش دارت در مجتمع فرهنگی سئول به طور 3
رسمی آغاز به کار کرد.

منطقه 

در راستای خدمت به نابینایان محلات مرکزی شهر، بوستان رازی و 11
محور خیابان هلال احمر مجهز برای تردد نابینایان شدند.

منطقه 

ویژه برنامه »آبــروی محله« به همت پایگاه بســیج امام حســن)ع( 16
مقابل منزل شهید مهدی غریبی برگزار شد. در این برنامه، فرمانده 
بســیج و جمعــی از مدیــران شــهری حضــور داشــتند و خاطراتــی از 

شهید روایت شد.

منطقه 

ساماندهی پل ســیدخندان، ســاماندهی و پیرایش میدان سپاه و 7
ساماندهی و پیرایش شهری ضلع شمال شرقی میدان امام حسین 
در منطقه جهت رفاه، افزایش رضایتمندی شهروندان و همچنین 

ارتقای کیفیت کالبدی و محیطی منطقه انجام گرفت.

منطقه 

عملیــات کندوکــوب و تشــتک زنی در حاشــیه اتوبــان بســیج اجــرا 14
شــد تا ضمن حفاظت و پایداری بستر درختان، شــرایط برای رشد 
و همچنین آبگیــری حداکثــری در زمان آبیــاری و بارش های فصلی 

محقق شود.

منطقه 

رنگ آمیزی ایســتگاه های خــط 10۹ اتوبوس های تندرو در شــهرری 20
انجام شد.

منطقه 

گردهمایــی مربیــان ایســتگاه های ورزش شــهروندی مناطــق 2
22گانه شــهر تهران با حضور جمعی از ورزشــکاران، پیشکســوتان 

و خانواده های معظم شهدا در بوستان نهج البلاغه انجام شد.

منطقه 

رمپ حیــاط مدرســه اســتثنایی »موفــق« جهــت تســهیل در تردد  10
دانش آموزانی که با مشــکل جســمی حرکتی روبه رو بودند، اصلاح 

شد. 

منطقه 

نهضــت پیاده روســازی پــروژه بهســازی پیاده روهــای منطقــه در 6
خیابان های حجاب، خردمند، گمنام مقابل دانشگاه و خیابان حافظ 
از رودسر تا طالقانی به طور کامل به اتمام رسید و پروژه خیابان های 
فلســطین، بیســتون، کارگر، اقاقیا، جویبــار و عضدی به پیشــرفت 

فیزیکی نزدیک به ۶0 درصد رسیده اند.

منطقه 

در همایــش اهــدای احــکام هیــأت امنای محــلات ضمن تشــریح 13
نظام نامــه مدیریــت محلــه و راهبردهــای آن، بر تقویت مشــارکت 
شهروندان در تصمیم گیری و اجرای فعالیت و برنامه های محله ای 

تأکید شد.

منطقه 

به مناسبت هفته بسیج، 20برنامه ازجمله غبارروبی و عطر افشانی 19
مقبره شــهدای گمنام، دیدار با خانواده شــهدای مدافع سلامت و 

امنیت و... پیش بینی شده است.

منطقه 

ارتقــای امنیــت اجتماعی و جمــع آوری معتــادان متجاهر از ســطح 4
منطقه برای دومین هفته انجام و طی طرح ضربتی که 3روز مداوم 

انجام شد، چهره منطقه از معتادان پاکسازی شد.

منطقه 

با هدف افزایش ایمنی، نصب محافظ نرده در آبنمای بوستان هویزه 17
توسط عوامل نگهداشت فضای سبز انجام شد.

منطقه 

بیش از 52۶ پروانه ســاختمانی طی 8 ماه ابتدایی سال صادر شد. 8
همچنین و رشد 210درصدی صدور پروانه به ویژه در بافت فرسوده 

در منطقه نسبت به مدت مشابه سال گذشته را داشته ایم.

منطقه 

رویداد آموزشــی روز جهانی بزرگداشــت قربانیان حوادث ترافیکی 15
با مشارکت پلیس راهور و شهروندان برگزار شد. این گردهمایی با 
حضور چند تن از خانواده های بازمانده سانحه تصادف، سمن ها و 

گروه های مردمی در بوستان ترافیک منطقه به اجرا درآمد.

منطقه 

عملیات درزگیری بیش از ۶0 هزار متر طول آسفالت در خیابان های 21
بلوار اصلی تهرانســر، بلوار شــاهد، بلــوار لالــه، بلوار خــزر و خیابان 
مصطفی خمینی و خیابان ولی عصر منطقه اجرا شــد. این طرح با 
هدف افزایش دوام روســازی و جلوگیری از گسترش ترک خوردگی 

رویه آسفالت انجام گرفت.

منطقه 

در آغــاز هفته بســیج با حضــور ســردار حســن زاده، فرمانده ســپاه 22
تهران و خانواده معظم شهدا یادواره شهدای منطقه را برگزار شد.

روبان110پروژهقیچیمیشود
امروز منطقه9 میزبان رویداد شنبه های امید و افتخار است

مرداد سال گذشته بود که پایانه اکباتان بهره برداری 
امید و 
افتخار

شد و عبارت »تهران؛ شــنبه ها چه خبره؟« روی 
بیلبوردها اکران شــد و علیرضا زاکانی، شهردار 
تهران در صفحه شخصی خودنوشــت: »از امروز )29مرداد1401( 
شــنبه های امید و افتخار با افتتاح بزرگ تریــن پایانه قطارهای 
زیرزمینی کشور آغاز شد. با یاری و لطف خداوند از این به بعد هر 
شــنبه افتتاح پروژه های بزرگ مقیاس شهری را خواهیم داشت. 
برخی از این پروژه ها جزو آرزوهای مدیریت شهری در سال های 

گذشته بوده است.« 
درواقع مدیریت شــهری با این حرکت به شهروندان نوید تحول 
در پایتخت را داد و اکنون رویداد شــنبه های امیــد و افتخار به 
ایستگاه83 رسیده و قرعه به نام منطقه9 افتاده است. امروز)4آذر( 
110پروژه توسعه محلی، عمرانی و احداثی در این منطقه بهره برداری 
می شــود. به گفته ســیدمحمد رحیم مرتضوی، شهردار منطقه 
100پروژه توسعه محلی و 10پروژه عمرانی و احداثی با اعتبار بیش از 

300میلیارد تومان افتتاح و بهره برداری می شود.

رونمایی نمایشی از قطار ملی در دوره گذشته 
زمانی که حرف از ورود قطارهای چینی به تهران شد، عده ای ازعدم استفاده از تولید 
ملی انتقاد کردند و گفتند که در سال 98 از قطار ملی رونمایی شده؛ اما اصل ماجرای 

تولید قطار ملی در دوره گذشته مدیریت شهری چه بود؟ 
محسن هرمزی، معاون شهردار تهران در رابطه با تولید قطار ملی اینگونه توضیح 
می دهد: قانون برنامه ششم توسعه، شهرداری تهران را مکلف کرده تا با کمک معاونت 
علمی و فناوری ریاست جمهوری، مســیری را برای داخلی سازی واگن های مترو 
شروع کند که این مهم با همکاری دولت و مدیریت شهری اتفاق افتاد و ایده ای تحت 
عنوان پلتفرم واگن ملی مترو پایه گذاری شد.در متروی تهران، کارگروهی با حضور 
5 شرکت تولیدکننده  تشکیل شد و 25شرکت دانش بنیان نیز در این فرایند کمک 
 کردند که این همکاری منجر به تولید نخستین رام قطار 7واگنه مترو تحت عنوان 
قطار ملی مترو شد. او درخصوص پلتفرم قطار ملی مترو که در دوره گذشته مدیریت 
شهری و در بهار1400 رونمایی شد، تأکید کرد: آن قطار، تست نشده بود و قطعاتی 
را از سایر قطارها جدا کرده و به هم متصل کرده بودند و مدیریت شهری در این دوره، 
عزم خود را جزم کرده تا پروژه قطار ملی مترو را به ثمر برساند و به این منظور، ابتدا باید 
اسناد طراحی تولید شده و پروسه تست ناظر به این اسناد، انجام می شد. او با اشاره به 
اینکه 16مرحله تست مختلف وجود داشت که باید انجام می شد که هیچ یک از این 
مراحل در رونمایی قبلی انجام نشده بود و امکان تولید انبوه آن وجود نداشت، افزود: 
اگرچه رونمایی قبلی تا حدی نمایشی بود، اما اصل و اساس آن ایده و تشکیل کارگروه 
و پیش بردن پروژه، کار بزرگ و درستی بود که باید به تولید انبوه منجر می شد. برای 
رسیدن به تولید انبوه، نیاز بود که انجام تست ها، مدارک طراحی و نواقص پروژه را 
تکمیل کنیم. در 2سال گذشته، این اتفاق مهم افتاد و 161سند در تمام زیربخش های 
واگن ملی مترو، تولید و بیش از هزار ساعت تست انجام شد و در نهایت، با همکاری 
شرکت های داخلی توانستیم نخســتین رام قطار ملی مترو را تولید کنیم.  غیراز 
فلزکاری و ورق کاری بدنه، اتفاق دیگری نمی افتاد و در سیستم های رانش، ترمز و 
بوژی، ساخت درها و... به خارج وابسته بودیم. هرمزی با بیان اینکه در طراحی واگن 
ملی مترو، دانش ساخت را بومی سازی کردیم و از 25 تا 30درصد در واگن های اولیه 
به بالای 85درصد تولید داخل رسیدیم تا جایی که در آینده، کشور از واردات واگن 
بی نیاز خواهد شد، گفت: بومی سازی تولید واگن مترو، آثار و فواید زیادی دارد که 

مهم ترین آنها این است که کشور را در زمینه تولید واگن خودکفا می کند.

فرناز محمدزاده؛ روزنامه نگار

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

تالاب مرزی 300هزار هکتــاری هورالعظیم 
به دلیل قطع حقابه و... خشک شد؛ تالابی که 
یک سوم آن در ایران و دوسوم آن در کشور عراق 

قرار دارد و زیســتگاه منحصربه فرد پرندگان 
اســت. همین نگرانی این روزها درخصوص 
دریاچه شــهدای خلیج فارس پایتخت وجود 
دارد. پهنــه آبی 130هکتاری که زیســتگاه 
پرندگان مهاجری چــون فلامینگو، کاکایی، 
کشیم، باکلان، بوتیمار، پیپت، اردک، خوتکا، 
چنگر و... است. به خاطر اهمیت این محدوده 

گردشگری ســوده نجفی، عضو هیأت رئیسه 
شورای شهر تهران در صحن پارلمان شهری 
موضوع کاهش محسوس آب دریاچه شهدای 
خلیج فارس را مطرح کرد و گفت که این پهنه 
آبی در غرب تهران ظرفیت خوبی برای جذب 
گردشگر و محل مناسبی برای تفریح شهروندان 
اســت، اما به دلیل عدم اختصــاص حقابه با 

مشکلاتی مواجه است، مشخص شد که کاهش 
سطح آب دریاچه شهدای خلیج فارس جدی 
است و اگر این موضوع با اولویت توسط مدیران 
شهری پیگیری نشــود، ماجرای هورالعظیم 
این بار در پایتخت رقم می خورد و شهروندان 
شاهد نابودی و خشک شدن زیستگاه پرندگان 

مهاجر خواهند بود.

تأمین حقابه از رودخانه کن
دریاچه شــهدای خلیج فارس، بزرگ تریــن دریاچه 
مصنوعی کشور اســت که ســال92 پس از آبگیری 
)7میلیون مترمکعب( بهره برداری شد. با توجه به شرایط 
اقلیمی و موضوع تبخیر آب، برای نگهداشت تراز آب در 
سطح استاندارد، توافقاتی با ســازمان آبفا درخصوص 
اختصاص و تامین حقابه از رودخانه کن صورت گرفت. 
امروز یک دهه از افتتاح این دریاچه می گذرد و با وجود 
تنش های آبی ایجادشده، گویا حقابه پیش بینی شده 
تامین و اختصاص داده نمی شــود. براســاس آخرین 
اطلاعات دریاچه خلیج فارس به 2.5میلیون مترمکعب 
آب نیاز دارد و اگر این امر محقق نشود، قطعا مسائل و 
مشکلات زیســت محیطی به پایتخت تحمیل خواهد 
شــد. آنطور که محســن صالحی، مدیرعامل شرکت 
نوسازی و عمران چیتگر می گوید: »گنجایش مخزن 
اصلی دریاچه، 7میلیون مترمکعب اســت و در فصول 
گرم به دلیل تبخیر آب، نیاز است که سالانه 2میلیون 
مترمکعب آب بــه آن وارد یا تزریق شــود؛ به همین 
دلیل در طرح جامع دریاچه، پیش بینی شــده که بعد 
از آبگیری کامل دریاچه در زمان افتتاحیه، هرســاله 
به میزان 2میلیون مترمکعــب از رودخانه کن، حقابه 
به دریاچه اختصاص یابد.« به گفته او، حقابه رودخانه 
کن از مسیر 7کیلومتری ابتدا وارد تصفیه خانه دریاچه 
شده و پس از آن به مخزن اصلی دریاچه تزریق می شود. 
صالحی درخصوص ضرورت تصفیه کردن آب رودخانه 
کن عنوان می کند که این کار در راستای حفظ آبزیان و 
سازگاری با اکوسیستم دریاچه انجام می شود. مدیرعامل 
شرکت نوســازی و عمران چیتگر با بیان اینکه حقابه 
سبب باقی ماندن تراز آب در سطح استاندارد می شود، 
می گوید: »بنا بر دلایلی حقابه سال گذشته اختصاص 
داده نشد و سطح آب دریاچه کاهش چشمگیری داشت 
که این موضوع بسیار نگران کننده است و باید مدیران 

شهری توجه ویژه ای به آن داشته باشند.«

تأثیر آب روی زیستگاه 
پرندگان و آبزیان

دریاچه شهدای خلیج فارس متعلق به 
شهر و شهروندان اســت و در راستای 
استیفای حقوق شهر و شهروندان باید 
موضوع حقابه با جدیت پیگیری شود. 
صالحی در تأیید ایــن مطلب عنوان 
می کند کــه پایین آمدن ســطح آب 
دریاچه حتما مسائل زیست محیطی 
در پــی خواهد داشــت؛ از ایــن رو با 
همکاری و همراهی اعضای شــورای 
شهر، مدیران ارشد و... تلاش می کنیم 
امســال از طریق تعامل با مســئولان 
وزارت نیرو و مســئولان شــرکت آب 
منطقــه ای، حقابه دریاچــه تامین و 
تزریق شود. علاوه بر پرندگان، دریاچه 
شهدای خلیج فارس زیستگاه آبزیانی 
چون ماهی لجن خوار، ماهی قزل آلای 
رنگین کمانی و ســیاه ماهی و... است. 
به گفته صالحی اکوسیســتم دریاچه 
وابسته به آب است و سطح آب دریاچه 
بنا به هر دلیلی اگر کاهش یابد، قطعا 
زندگی پرندگان و آبزیان تحت الشعاع 
قرار می گیرد و چه بســا دیگر شــاهد 
حضور پرندگان مهاجر در آن نخواهیم 
بــود. مجموعه فرهنگی گردشــگری 
دریاچــه شــهدای خلیج فــارس، با 
هدف رونق گردشــگری بهره برداری 
شــد و با توجه به امکانــات تفریحی، 
گردشــگری و... روزانه میزبان هزاران 
نفر است. پهنه آبی این مجموعه بیش 
از سایر بخش ها مورد اقبال عمومی قرار 
گرفته و آنطور که مدیرعامل شــرکت 
نوســازی و عمران چیتگــر می گوید: 
»درصــورت عدم اختصــاص حقابه و 
بروز مشکلات زیست محیطی دریاچه، 
اقتصاد گردشگری هم تحت تأثیر قرار 

می گیرد.«

حقابه دریاچه شهدای خلیج فارس تا اسفند داده می شود
شرکت آب منطقه ای، مسئول تامین حقابه دریاچه شهدای خلیج فارس است؛ از این رو درخصوص 
تامین و تزریق حقابه این دریاچه با وحید مرادی نســب، مدیر امور منابع آب تهران و پردیس 

گفت وگو کردیم که قول داد تا پایان اسفند حقابه این دریاچه تامین شود.

هر سال چه میزان حقابه به دریاچه شهدای خلیج فارس اختصاص داده می شود؟
براساس توافقات انجام شده با مجموعه مدیریت شهری به طور میانگین حداقل 1.5 و حداکثر 2میلیون مترمکعب تعیین 
شده است. البته هر سال میزان حقابه با توجه به میزان تبخیر آب متغیر است. برخی از سال ها حداقل حقابه تامین می شود و 

بعضی از سال ها هم با توجه به افزایش تبخیر حداکثر حقابه یعنی 2میلیون مترمکعب داده خواهد شد.

آیا هر سال به تعهدات خود در راستای تامین حقابه عمل کرده اید؟
درخصوص تامین و اختصاص حقابه با مجموعه شــهرداری تهران توافق و قرارداد منعقد شده و تلاش کرده ایم هر سال به 

تعهدات خود عمل کنیم، اما سال گذشته به دلیل تنش و محدودیت های آبی مقدار کمی از حقابه داده شد.

امسال وضعیت آبگیری رودخانه کن را چگونه ارزیابی می کنید؟
امیدواریم بارش در بالادست رودخانه کن خوب باشد تا بتوانیم حداکثر حقابه مورد نیاز رودخانه کن با توجه به حجم تبخیر 

آب را تامین کنیم. پیش بینی می شود نهایتا تا اسفند حقابه دریاچه شهدای خلیج فارس تزریق شود.

امکان دارد امسال هم حقابه داده نشود؟
تلاش ما تامین و تزریق حقابه دریاچه شهدای خلیج فارس است، اما این منوط به میزان آبگیری رودخانه کن است؛ درصورتی 
که رودخانه کن آبگیری نشود یا میزان آب کافی نباشــد، قطعا ما هم نمی توانیم به تعهدات خود درخصوص تامین حقابه 

دریاچه خلیج فارس عمل کنیم.

تأثیرات زیست محیطی دریاچه
  تلطیف هوا و بالا بردن رطوبت شهر تهران

  تأثیرات مثبت برای ارتقای شرایط اکولوژیکی منطقه
  دارایی استراتژیک شهر تهران در مواقع بحران آبی

جاذبه های تفریحی- توریستی دریاچه
  ایجاد فضای تفریحی متفاوت در غرب تهران

  ایجاد محیطی زیبا و دلنشین برای گردشگران منطقه ای و فرامنطقه ای
   ایجاد محیطی مناسب برای ورزش ها و بازی های آبی

  ایجاد یک مجموعه کامل و متنوع تفریحی – توریستی
   ایجاد چشم اندازهای زیبا و متنوع 

امکانات مجموعه فرهنگی دریاچه خلیج فارس
   پیست استاندارد دوچرخه   سواری به طول تقریبی 8.9کیلومتر

   رینگ پیاده   روی پیرامون دریاچه به طول تقریبی 5 کیلومتر
   مصلی و مرکز فرهنگی در مساحت بیش از 500مترمربع

   کانتر های عکاسی در محوطه دریاچه و مجموعه گردشگری
   اتاق مادر و کودک 

   2 سالن آمفی تئاتر روباز بزرگ
   باشگاه صخره نوردی و اسکیت

  اهم پروژه های احداثی
  توسعه و تجهیز مجموعه فرهنگی ورزشی کوثر

  ترمیم و بهسازی شبکه جمع آوری آب های سطحی خیابان دستغیب
  بهسازی مجموعه شهربانو

  احداث توسعه و بهسازی بزرگراه آیت الله سعیدی
  احداث و تجهیز مخزن بتنی ذخیره آب بوستان شادی

  مسقف سازی  پایانه های تاکسیرانی شمشیری
  توسعه و تجهیز ایستگاه بازیافت

  احداث، توسعه و بهسازی زیرگذر استاد معین
  بازسازی سرای محله استاد معین

  بازسازی باشگاه ذوالفقار خیابان استاد معین

  معاونت فنی و عمران
  بهسازی معابر خیابان شمشیری

  بهسازی معابر خیابان امامزاده عبدالله)ع( و فرعی ها
  احداث و مناسب سازی و ساماندهی پیاده روی خیابان 30متری جی

  ساماندهی و بهسازی انهار معابر
  بهسازی خیابان دانشگاه هوایی

  معاونت حمل ونقل و ترافیک
  بهسازی ایستگاه های بی آرتی استاد معین - هاشمی - بختیاری
  اصلاح هندسی تقاطع خیابان دکتر قریب با خیابان شهید بختیاری

  ساماندهی ترافیکی سه راه آذری
  روان سازی ترافیکی در سه راه بوتان

  ایمن سازی گذرگاه های عابرپیاده در معابر خیابان استاد معین
  ایمن سازی پارکینگ طبقاتی خالقیان

  ایمن سازی گذرگاه های عابرپیاده در معابر خیابان شهید نوری نیارکی

  معاونت خدمات شهری و محیط زیست
  تجهیز بوستان کوکب

  بهسازی و تجهیز بوستان شمشیری
  بهسازی و تجهیز بوستان معلم

  زیباسازی نما و ساماندهی جداره معابر محله سرآسیاب
  بهسازی و تجهیز بوستان ارغوان 

  تجهیز سیستم آبرسانی در بوستان جرجانی

طرح شــهید آرمان، طرحی فرهنگی و 

فرهنگی
تربیتی است که مرحله اول آن در مساجد 
22گانه پایتخت اجرا شد و از امروز مرحله 
دوم این طرح که قرار اســت پیوندی میان مســجد و 
نوجوانان باشــد به اجرا درمی آید. طرح شهید آرمان2، 
طرحی مشترک میان مدیریت شهری، آموزش و پرورش 
و گروه های مردمی و مربیانی انتخاب شده که قرار است در 

چارچوب قوانین آموزش و پرورش، فعالیت های فرهنگی 
خود را در مدارس انجام دهند. این مربیان یا طلبه هستند 
و یا دانشجو که پس از مصاحبه های مختلف برای طرح 

برگزیده شده اند. 
همچنین گفتی اســت که این طرح در مدارس منتخب 
22گانه انجام شده و قرار است گستره اجرای طرح، تمامی 

مدارس شهر تهران را پوشش دهد.

طرح »شهید آرمان2« کلید خورد
با همکاری شهرداری تهران طرحی در 324مدرسه دخترانه و 248مدرسه پسرانه اجرا خواهد شد

طرح شهید آرمان یک
 اجرا در 380 مسجد
 اجرا در 282 محله

 پوشش 100هزار نوجوان
 پوشش 79 درصدی محلات

 هدف طرح: برنامه ریزی برای اقدامات 
فرهنگی، مردمی و جهادی در مساجد

طرح شهید آرمان 2
  پیوند مدرسه و مسجد
  جذب 579 مربی مرد

   232 طلبه
   273 دانشجو

  جذب 739 مربی زن
    245 طلبه

    467 دانشجو
  اجرا در 324 مدرسه دخترانه
  اجرا در 248 مدرسه پسرانه
  پوشش 218هزار دانش آموز

  هدف طرح: برنامه ریزی برای دوری 
دانش آموزان از آسیب های اجتماعی

همگرایی دولت و مدیریت شهری برای اجرای طرح شهید آرمان
علیرضا زاکانی، شهردار تهران: طرح شهید آرمان در پرتو همگرایی دولت، نهادهای مختلف حاکمیت، بخش های 
مردمی و مدیریت شهری رقم  خورده است. ما مسیری را شروع کردیم که تجربه اول را ناظر بر بخشی از مدارس و 
خانواده ها داشتیم، اما در گام اصلی بناست در کنار مساجد و حوزه های علمیه و طلاب، آموزش و پرورش و مدیران و 
در کنار مجموعه های مردمی بایستیم تا گام های برتری برداریم. ما مقصر چالش ها و معضلات تربیتی که امروز جوانان 
گرفتارشان هستند، هستیم که این حرکت و طرح شــهید آرمان، اقدامی امیدوارکننده و جزو اولویت های قطعی 
شهرداری است. محور این طرح روحانیون، استادان، گروه های مردمی و آموزش و پرورش است و شهرداری محور 

نیست و به دنبال محوریت این طرح هم نیستیم.

مکث1

باید از فرزندان این آب وخاک مراقبت کنیم
محمدامین توکلی زاده، معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهردار تهران: در مساجد جاذبه ای وجود دارد که هیچ کجا 
آن را نمی توان پیدا کرد. مساجد، اماکن بسیار مهمی هســتند و جامعه ما یک تحول و حرکت بزرگ نیاز دارد. باید 
مراقبت کنیم فرزندان این آب وخاک منحرف نشوند. باید بتوانیم جوانان را جذب کنیم و مساجد جای جذب تمامی 
اقشار است. ما در مقابل بمباران دشمن وظیفه داریم کنار یکدیگر قرار بگیریم تا نسل امروز از مسیر منحرف نشود. 
طرح آرمان یک با موضوع تربیتی و محوریت مساجد تابستان کلید خورد و برای اجرای آن در هر محله یک مسجد 
برگزیده شد. طرح آرمان 2هم با مشــارکت آموزش و پرورش در مساجد اجرا می شود و برای این طرح در هر محله 

2 مدرسه پیش بینی خواهد شد.

مکث2

اجرای طرح »شهید آرمان 2« در مدارس
حجت الاسلام علیرضا شیرنژاد، رئیس مرکز فعالیت های دینی شهرداری تهران: طرح شهید آرمان، حرکتی بود که 
در شهرداری، شکل گرفت و درحال حاضر جلسات برای چگونگی اجرای طرح شهید آرمان در مرحله دوم در مناطق 
22گانه در حال برگزاری است. در طرح شهید آرمان یک محور، نوجوانان بودند و طرح فرهنگی در مساجد 22گانه 
اجرا شد. در طرح شهید آرمان2 با محوریت مربی، می خواهیم نقش اجتماعی خود را در قبال نوجوانان و جوانان ایفا 
کنیم. در واقع طرح آرمان2 الحاق مسجد با نوجوانان است. باید برنامه های ما به صورتی باشد که بگوییم دانش آموزان 
از آسیب های اجتماعی به دور شدند. مسجد تنها نهادی است که اگر جایگاه خود را پیدا کند بسیاری از آسیب های 

اجتماعی به مرور زمان حجمشان کوچک می شود.

مکث3

اهم پروژه های توسعه محلی

شهرداری به دنبال تأمین حقابه دریاچه چیتگر از وزارت نیرو است
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